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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen személyi és szervezeti keretek között fog 
működni az új határőrség?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  miniszterelnök  június  27-én  beszélt  arról  az  Országgyűlésben,  hogy  két  hónapon  belül
elvégzendő feladatot kapott a Belügyminisztérium: „Szeptemberre egy, a rendőrség keretein belül
működő, de nem a rendőrökből és nem a katonákból álló új testület felállítását kérem, ami kizárólag
a határvédelemmel fog foglalkozni.”

A kormányfő  bejelentése  nem csak azért  meglepő,  mert  korábban nem támogatták  a  rendőrség
szervezete keretein belül, saját állománnyal létrejövő határőrizeti szerv létrehozására tett ellenzéki
javaslatokat.  Hanem inkább azért  meglepő, mert valódi szervezetépítésre és az ehhez szükséges
személyi állomány biztosítására nyilvánvalóan elégtelen a feladatszabásban megjelölt két hónap.
Ugyanakkor  a  bejelentés  nem  is  tekinthető  egyszerű  blöffnek,  mint  a  két  hét  alatt  rend  lesz
miniszterelnöki  szlogen  volt  2010-ben,  hiszen  a  kiadott  feladat  alapján  a  Belügyminisztérium
feltehetően valóban végre fog hajtani valamilyen szervezeti átalakítást.

Félő  azonban,  hogy  a  bejelentésből  a  korábbi  ötletelésekhez  hasonlóan  megint  egy  „sajátos”
megoldás  körvonalazódik  a  határvédelmi  feladatok  ellátására.  Így  például  a  kabinet  2016
augusztusában kormányhatározatot hozott arról, hogy a Készenléti Rendőrség állományába mintegy
3000  határvadászt  toboroznak,  akik  egy  hat  hónapig  tartó  gyorstalpaló  után  ölthették  fel  az
egyenruhát. Az ambiciózus tervek ellenére mindössze ezer fő kezdte meg a képzést,  de az nem
derült  ki,  hányan  vették  fel  a  szolgálatot.  Később  biztonsági  őrök  bevonásával  képzelték  el  a
határvédelmi feladatok ellátását.

Amit a mostani bejelentésből tudni lehet: mindössze két hónap áll rendelkezésre az új szervezet



 
felállítására  akként,  hogy  a  hivatásos  rendőri  állomány  nem  fog  közreműködni  a  feladatok
ellátásában.   E  célkitűzés  megvalósításának  módja  számos  kérdést  vet  fel.  Ezért  kérem tisztelt
Miniszter Urat az alábbi kérdések megválaszolására:

1.   A miniszterelnöki  bejelentésnek  megfelelően  két  hónapon  belül  meg  fogja-e  kezdeni
működését a rendőrség keretein belül az új határvédelmi feladatokat ellátó szervezet?

2.  Milyen szervezeti formában, kinek az alárendeltségében fog létrejönni az új szervezet? 

3.  Mekkora létszámmal tervezik az új szervezet felállítását?

4.  Két  hónap  alatt  miként  fogják  megszervezni  az  állomány  toborzását,  kiképzését,
felszerelését és szolgálatba állítását?

5.  Milyen jogviszonyban fogják ellátni  a  szolgálatukat az új  szerv személyi  állományának
tagjai?

6. A határőrizeti feladatok hatékony ellátása elképzelhetetlen a hivatásos rendőrök számára
törvényben  biztosított  intézkedési  jogosultságok  és  kényszerítő  eszköz  alkalmazására  való
felhatalmazás,  valamint  a  hivatásos  állomány  esetében  előírt  szigorú  függelmi  rend
érvényesítése nélkül. Ezért kérdés, hogy hivatásos rendőri állomány nélkül miként tudja majd
az új szervezet ellátni feladatát? 
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